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PROTOKÓŁ 0012.6.9.2022 
z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  

w dniu 20 października 2022 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 15.30-17.15 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z załączonymi listami obecności.  
 

Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podatki i opłaty lokalne 

 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości 

na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok  

 
4. Sprawy bieżące: 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2022 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi  
 

 Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 
budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady w 
kompostowniku przydomowym 
 

 Pismo zespołu „Druga Młodość” 
 

5. Spotkanie z medalistami Mistrzostw Europy i Mistrzostw Świata-
grupy juniorskie.  
 

6. Wolne głosy i wnioski 
7. Przyjęcie protokołu z dnia 26 września 2022 r. 
8. Zakończenie posiedzenia  
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Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Mirosław Kolb. Powitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad.3 

Sprawy bieżące: 
 
Andrzej Matusiak 
 - Witam na posiedzeniu Pana Komendanta SM. Chciałabym zapytać o patrole 
Policji i Straży Miejskiej. Czy Strażnicy Miejscy mieli z tego tytułu nadgodziny, 
które były wypłacone czy odbywało się to w ramach służby? 
 
Komendant SM 
 - Jest to płatana służba, którą Policja sama realizuje.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Radny Potępa na Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu 
Terytorialnego wspomniał, że były to wspólne patrole i Policja otrzymywała 
dodatkowe środki finansowe. Czy to samo dotyczyło SM? 
 
Komendant SM 
 - Nigdy nie było mowy o patrolach łączonych ze SM. To były patrole , które Policja 
wykonywała. Patrole dotyczyły Policji, które w ramach płatanych służb były 
finansowane. Nigdy SM nie miała dodatkowo płatne za służby z Policją.  
 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości 
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat – Aleksandra Strzemecka. Poinformowała, że przedkładany 
projekt uchwały zakłada wzrost stawek o wskaźnik inflacji tj. o 11,8%. Dochody 
dla budżetu miasta wyniosą 4,7 mln. zł.  

Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 3, wstrzymujących się – 0 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Podatku i Opłat – Aleksandra Strzemecka. Poinformowała, że projekt uchwały 
zakłada wzrost stawek o wskaźnik inflacji tj. 11,8%. Jeżeli przyjmiemy 
zaproponowane stawki zyskamy w budżecie miasta 1 mln. 100 tys. zł. Stawki 
różnicujemy w zależności od roku produkcji pojazdu jak również całkowitej masy 
pojazdu. Nie są to stawki maksymalne, które ustalił Minister Finansów.  
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Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 0, przeciw – 3, wstrzymujących się – 1 

Ad.4 

Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2022 rok, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – Dariusz 
Holesz.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Komunalnej – Honorata Uchto.  

Wojciech Marcol 
 - Rozumiem, że następuje wzrost wysokości stawki? 
 
Honorata Uchto 
 - Tak. Jeżeli chodzi o nieruchomości zamieszkałe wzrost następuje z 29,50 zł na 
33,80 zł. Jeżeli chodzi o nieruchomości niezamieszkałe, ale  
rekreacyjno-wypoczynkowe na których znajdują się domki letniskowe wzrost 
następuje z 144 zł na 200 zł. Jest to opłata roczna. 200 zł na rok.  
W nieruchomościach niezamieszkałych po wyliczeniu kosztów na 1 tonę nie 
zmieniamy stawek.  
 
Wojciech  Marcol 
 - O jaki % jest wzrost? 
 
Honorata Uchto 
 - Jeżeli chodzi o nieruchomości zamieszkałe to wzrost jest 14,5%.  
 
Franek Franciszek 
 - Czy stawka 33,80 zł wyszła z firmy odbierającej  odpady? 
 
Honorata Uchto 
 - Szczegóły są zawarte w uzasadnieniu do projektu uchwały. System 
gospodarowania odpadami to nie tylko zagospodarowanie i odbieranie odpadów. 
Ustawodawca określił co należy płacić w ramach systemu SGO czyli odbieranie, 
zagospodarowanie, transport odpadów, tworzenie i utrzymywanie punktów 
PSZOK, opłata administracyjna, działania edukacyjne, usuwanie dzikich wysypisk, 
wyposażenie nieruchomości zamieszkałych w pojemniki lub worki. To wszystko 
stanowi wartość wydatków po stronie Gminy i automatycznie przeliczamy to na 
dochody. Po wyliczeniu stawki na jedną tonę odpadów i w przeliczeniu dla 
nieruchomości niezamieszkałych a następnie po uzgodnieniu liczby ludności na 
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części zamieszkałej taka kwota wyszła 33,80 zł. Umowa jest już zawarta. Stawka 
będzie obowiązywać od 1 stycznia 2023 r.  
 
Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 2, wstrzymujących się – 1 

 Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 2, wstrzymujących się – 1 

 Projekt uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 
budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady w 
kompostowniku przydomowym, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Komunalnej – Honorata Uchto.  

Franek Franciszek 
 - Czy są jakieś zniżki dla osób posiadających kompostownik? 
 
Honorata Uchto 
 - Tak. Zniżka wynosi 3 zł na mieszkańca na miesiąc.  
 
Franciszek Franek 
 - Czy w uchwale jest zapis jak faktycznie powinien wyglądać kompostownik? 
 
Honorata Uchto 
 - W regulaminie utrzymania czystości jest określone co rozumie się przez 
kompostownik pod kątem kontroli jakie narzuca ustawodawca. Może to być 
kompostownik kupiony bądź wykonany we własnym zakresie. Ważne jest aby 
ściany były ażurowe co jest istotne przy samym procesie kompostowania. Jeżeli 
ktoś korzysta z tej zniżki to jest zwolniony z posiadania pojemnika czy również 
worków przeznaczonych do zbierani liści w okresie jesiennym. Kompostownik 
powinien być dostosowany do indywidualnych potrzeb. Zależy od tego jak duża 
jest działka.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

 Pismo zespołu „Druga Młodość” 

Andrzej Matusiak zapoznał członków Komisji z treścią pisma. 

Ewa Gutowska 
 - Jesteśmy w kontakcie z Zespołem. Będzie skierowany wniosek do Prezydenta 
Miasta o przyznanie nagrody rocznej za dotychczasową działalność twórczą. 
Obchody 40-lecia w przyszłym roku będą brane pod uwagę jako wsparcie miasta.  
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Ad.5 

Spotkanie z medalistami Mistrzostw Europy i Mistrzostw Świata-grupy 
juniorskie.  

Mirosław Kolb 
 - Witam Państwa serdecznie na posiedzeniu Komisji. Dziękuję za przybycie. 
Proszę, aby każdy z Państwa się przedstawił i powiedział kilka słów o swoich 
osiągnięciach.  
 
Prezes BKS Jastrzębie 
 - Zawodniczka A. Cyrek zajęła III miejsce na Mistrzostwach Europy i w tym roku 
zdobyła Mistrzostwo Polski. Przed nami Mistrzostwa Świata w Hiszpanii.  
 
Rodzic zawodniczki UKS Pionier 
 - Córka zdobyła Wicemistrzostwo Świata w szachach błyskawicznych w juniorach 
do lat 14. W tym roku w maju w Grecji odbywały się takie zawody. Poprzednie 
osiągnięcia to Mistrzostwo Polski w szach klasycznych.  
 
Wiceprezes „UKS Pionier” 
 - Wszystkich nas cieszy Wicemistrzostwo Świata. Dodam, że wyjazd odbył się na 
koszt rodziców. W zeszłym roku środki pozyskane z Urzędu Miasta były w 
wysokości 60 tys. zł a w tym roku 20 tys. zł. Na pewnym poziomie prosilibyśmy 
Państwa o większą dotację. Działamy od 1996 roku. Zaczynaliśmy w SP nr 5. Dzieci 
jest coraz więcej a co za tym idzie sukcesów. W tej chwili wracamy do Lig Miast, 
Euro regionalnej  Ligii szachowej. Serdecznie dziękuję za opiekę nad szachistami 
Panu Andrzejowi Matusiakowi. Zapraszam do współpracy.  
 
Prezes BKS Jastrzębie 
 - Również prosimy o większą dotację.  
 
Roman Foksowicz 
 - Niestety takie problemy mamy w każdej dziedzinie sportu. Pieniędzy zawsze 
brakuje, ale musimy brać pod uwagę sytuację miasta. Potrzeby są nieograniczone.  
 
Prezes BKS Jastrzębie 
 - W tej chwili wyszkolenie zawodnika jest bardzo drogie. Gdyby nie pomoc 
rodziców to nie dalibyśmy rady.  
 
Roman Foksowicz 
 - Miasto w miarę możliwości pomaga.  
 
Roman Fajkus 
 - Szanowni Państwo, reprezentuję naszą wychowankę A. Kubiak, która w tej chwili 
przebywa na zgrupowaniu. Jest to bardzo zdolna dziewczyna, otrzymała 
stypendium Ministra Edukacji i Nauki za wybitne osiągnięcia w nauce i sporcie. 
Zawodniczka zdobyła bardzo wiele medali. Zdobyła Mistrzostwo Polski, 3 razy 
reprezentowała Polskę na Mistrzostwach Europy. W tym roku zdobyła młodzieżowe 
Mistrzostwo Europy juniorek. W tym roku po raz kolejny awansowaliśmy do 
ekstraklasy kobiet. Najlepszą zawodniczką była A. Kubiak. W przyszłym roku Klub 
będzie obchodzi 55 lat istnienia. Odbudowaliśmy klub w oparciu o swoje 
wychowanki. Mamy dużą pomoc z UM. Poprosiliśmy Panią Prezydent o możliwość 



6 
 

powstania klasy sportowej o profilu tenis stołowy w SMS. Taka klasa została 
utworzona. 16 godzin treningu w ramach szkoły się odbywało. Sukcesy nie byłyby 
możliwe bez ciężkiej pracy.  Otrzymaliśmy 30 razy mniej środków finansowych od 
np. piłkarzy a wygraliśmy pierwszą ligę, weszliśmy do ekstraklasy, zdobyliśmy 
tytuł drużynowych Mistrzyni Europy juniorek. Staramy się zdobywać środki 
finansowe z innych źródeł. Podziwiam każdą dyscyplinę sportową. Wspomnę 
jeszcze, że posiadamy telewizję internetową o jakości obrazu 4k. Mamy możliwość 
transmisji wszystkich zawodów z 16 stołów równocześnie. W Polsce tego nie ma 
nikt.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Szanowni Państwo jeżeli chodzi o szachy to żeby wychować zawodnika, 
zakwalifikować się do Mistrzostw Polski trzeba odbyć co najmniej 5 turniejów 
tygodniowo. Przez cały czas jest gra. Musi być zapewniony opiekun bo to jest 
junior. Są to koszty samego utrzymania już na miejscu i oprócz tego koszty 
wyjazdu.  Jadąc na Mistrzostwa Świata czy Mistrzostwa Europy są duże koszty 
jeżeli chodzi o wpisowe, opłaty organizacyjne. Przy szachach trzeba mieć dużą 
kondycję fizyczną. Godzina szachów jest płacona bezpośrednio przez rodziców. 
Żeby zdobyć sukces  potrzeba kilkanaście godzin tygodniowo. Są to duże koszty. 
Żeby zakwalifikować się do udziału w Mistrzostwach Świata czy Europy trzeba 
przejść wszelkiego rodzaju eliminacje i grać w wielu turniejach. Niektóre Gminy  
i Miasta mają tak, że jak ktoś jedzie jako reprezentant Polski na Mistrzostwa Świata 
czy Mistrzostwa Europy mają dodatkowe środki i przeznaczają na ten cel. 
Wspierają udział w Mistrzostwach Świata. Jako miasto w mojej ocenie mamy 
bardzo dużo stowarzyszeń. Jeżeli chodzi o nagrody wprowadziliśmy uchwałą RM 
taki katalog w zależności od zdobytego miejsca. Otrzymywane są środki finansowe 
w zależności od-do. Jest to bardzo cenna rzecz. Z rezerwy Pani Prezydent są 
przeznaczane środki finansowe  jeżeli np. ich braknie. Dzięki Radzie Miasta tenis 
stołowy dołączył do sportów kwalifikowanych. Decyzją władz miasta budżet na 
sport dla dzieci i młodzieży został zmniejszony z 960 tys. zł na 600 tys. zł. 
Chcielibyśmy wrócić do tej kwoty. Są to straty dla drużyn sportowych. Bardzo dużą 
pomocą dla klubów sportowych jest również fundacja JSW. Tenis stołowy i szachy 
korzystają z pomocy fundacji JSW. Chciałbym, aby z komisji wypłynął wniosek o 
zwiększenie kwoty do 960 tys. zł. Będzie to miało duże znaczenie dla 
stowarzyszeń.  
 
Mirosław Kolb 
 - Jaki jest koszt wyjazdu na Mistrzostwa Świata? 
 
Prezes BKS Jastrzębie 
 - ok. 40 tys. zł.  
 
Roman Foksowicz 
 - Ograniczenie środków na sport nie wynika ze złej woli kogokolwiek tylko z tego, 
że mamy coraz mniej wpływów do budżetu miasta. Trudno w tej chwili mówić jaki 
będzie przyszły rok. Staramy się od lat utrzymywać wydatki na sport na wysokim 
poziomie. Dyscyplin sportowych mamy dużo. Każda dyscyplina sportowa ma 
swoich zwolenników.  
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Ewa Gutowska 
 - Szanowni Państwo, przedstawię jak wyglądają możliwości prawne dotowania 
klubów sportowych. Wsparcie klubów sportowych przez miasto może odbywać się 
tylko i wyłącznie poprzez dotację na realizację zadań publicznych. Oceniamy wasze 
oferty pod kątem realizacji zadań i możliwości finansowych miasta. Nigdy decyzje 
nie są podejmowane przez urzędników tylko we współpracy z klubami sportowymi. 
Od 2015 r. kiedy powstała Rada  Sportu było bardzo dużo dyskusji, propozycji 
wskazywania możliwości w jaki sposób można wspierać sport. Pani Prezydent 
patrzy na sport bardzo szeroko i wspiera każdą dyscyplinę sportową. Biorąc pod 
uwagę okoliczne miasta nie ma tyle organizacji pozarządowych ile w naszym 
mieście. W naszym mieście jest 250 organizacji pozarządowych. Jeżeli chodzi o 
kluby sportowe, które występują o środki publiczne to mamy ok. 45 ofert 
kierowanych co roku. W okolicznych miastach nie ma tyle wniosków gdzie 
występują kluby sportowe o pieniądze do miasta. To jest wsparcie zadań 
publicznych. Został opracowany przez Radę Sportu program rozwoju sportu ze 
wskazaniem ścieżek szkoleniowych w poszczególnych dyscyplinach. Sukcesywnie 
miasto realizuje to co zapisało w tym programie. Robimy co roku sprawozdania w 
których widzimy osiągnięcia sportowe wynikające ze wsparcia miasta. Mamy 
preferencyjne warunki jeśli chodzi o korzystanie z obiektów sportowych. Rzadko 
kiedy w miastach są takie warunki stworzone. Jeśli są zawodnicy, którzy 
reprezentują miasto na arenie międzynarodowej również jest takie wsparcie. 
Środki finansowe jakie miasto od lat przeznacza na nagrody rosną z roku na rok. 
Rok 2021 był szczególnym rokiem gdzie było wiele klubów sportowych  
i zawodników którzy osiągnęli wysokie Mistrzostwa. Chcemy docenić 
zaangażowanie zarządów, klubów sportowych, trenerów, zawodników, rodziców. 
Podkreślamy to na każdym spotkaniu. Nasze miasto przekazuje w miarę 
możliwości środki finansowe. Odniosę się jeszcze do kwoty 600 tys. Pandemia 
spowodowała, że kluby sportowe nie były w stanie realizować zadań publicznych. 
W tym okresie pojawiły się zwroty dotacji. To nie było  z winy klubów tylko sytuacja 
do tego doprowadziła. Na terenie naszego miasta są kluby sportowe, które w ogóle 
nie sięgają po środki finansowe do miasta a realizują zadania. Priorytetem dla 
miasta jest wspierać rozwój młodzieży poprzez sport. W porównaniu do 
okolicznych miast wsparcie finansowe klubów sportowych nie jest małe bo już to 
niejednokrotnie sprawdzaliśmy. W ocenie ofert nie są tylko urzędnicy. Są 
przedstawiciele organizacji pozarządowych. Jako urzędnicy musimy się pewnych 
procedur trzymać.  
 
Franek Franciszek 
 - Jeżeli chodzi o szachy to może Państwo liczyć na sponsorów? 
 
Wiceprezes „UKS Pionier” 
 - Tak. Prywatni sponsorzy, rodzice starają się pozyskać sponsorów. Wspiera nas 
Euroregion Śląsk Cieszyński, Śląski Związek Szachowy, Polski Związek Szachowy.  
 
Iwona Rosińska 
 - Gratuluję zawodnikom, trenerom, działaczom. Miasto stara się wspierać 
finansowo na tyle ile może.  Podziwiam i kibicuje wszystkim.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Będziemy się starać jako Komisja Kultury, Sportu i Turystyki o zwiększenie 
środków finansowych do kwoty 960 tys. zł na szkolenie dzieci i młodzieży.  
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Zastępca Prezydenta Miasta Roman Foksowicz wraz z Komisją Kultury, Sportu i 
Turystyki wręczyli zawodnikom i trenerom upominki i gratulacje.  
 
Ad.6 
 
Wolne głosy i wnioski 

Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków 

Ad.7 

Przyjęcie protokołu z dnia 26 września 2022 r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

Ad.8 

Zakończenie posiedzenia  

 
Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Mirosław Kolb podziękował 
wszystkim za przybycie po czym zakończył posiedzenie.  
 
 
Protokołowała       Przewodniczący Komisji  
Monika Dulewicz       Mirosław Kolb 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 
 
 

 


